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Vragen van het lid Jasper van Dijk (SP) aan de minister van Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschap over de uitspraak van de rechter dat promovendi als werknemers behandeld 
moeten worden. (Ingezonden 25 augustus 2009) 
 
Vraag 1 
Wat is uw oordeel over het feit dat ABVAKABO FNV samen met het Promovendi Netwerk 
Nederland een rechtszaak heeft gewonnen tegen de Universiteit Groningen (RUG), omdat 
promovendi als werknemers behandeld moeten worden in plaats van als studenten? 1) 
 
Antwoord 
De uitspraak van de rechter beschouw ik als ondersteuning van mijn beleid.  
 
Vraag 2 
Deelt u de mening dat alle universiteiten hiervan op de hoogte moeten worden gesteld? Zo ja, 
hoe gaat u daarvoor zorgen? 
 
Antwoord 
Ja. Ik zal de universiteiten hierover schriftelijk informeren parallel aan de tijdens het AO van 
29 oktober jl. toegezegde brief over kortere promotietrajecten. Dit maakt het mogelijk om 
vraagstukken rond promovendi in een breder kader te plaatsen. 
  
Vraag 3 
Wat gebeurt er met de promovendi aan de RUG die reeds als bursalen zijn aangesteld? Deelt 
u de mening dat zij alsnog een volwaardige aanstelling als werknemer dienen te krijgen? 
 
Antwoord 
Het is de verantwoordelijkheid van de RUG om daaraan in het verlengde van de rechterlijke 
uitspraak uitvoering te geven.  
 
Vraag 4 
Zijn er andere universiteiten die beurspromovendi (willen) aanstellen? Zo ja, wilt u deze 
instellingen met klem wijzen op bovengenoemde rechterlijke uitspraak? 
 
Antwoord 
Zie antwoord op vraag 2. Uit een eerdere inventarisatie komt naar voren dat er verschillende 
categorieën beurspromovendi zijn. Naast beurspromovendi die zijn aangesteld aan een 
universiteit, zijn er ook promovendi die gebruik maken van een beurs van een andere 
instelling of zijn aangesteld door een andere instelling. Uit de uitspraak van rechter, dat in de 
situatie van de RUG  promovendi voldoen aan de essentiële kenmerken van een 
arbeidsovereenkomst 1) loon, 2) arbeid en 3) gezagsverhoudingen en als werknemer 
beschouwd moeten worden, mag echter niet zonder meer worden afgeleid dat in andere 
gevallen dezelfde conclusie zal worden getrokken. Immers dat is steeds afhankelijk van de 
beoordeling van het individuele geval. Met de VSNU zal ik bespreken op welke wijze hierin 
duidelijkheid kan worden geboden. 



Vraag 5 
Gaat u nog steeds (juridische) stappen ondernemen om te komen tot een aanpassing van de 
bekostiging bij universiteiten die een bursalenstelsel hanteren? Zo ja, hoe staat het hiermee? 
2) 
 
Antwoord 
In mijn brief die ik uw Kamer aan het eind van dit jaar stuur zal ik aangeven welke stappen ik 
zal nemen. 
 
1) 
http://www.abvakabofnv.nl/cao/bericht/promovendi_rug_geen_studenten_maar_werknemers/ 
en http://www.hetpnn.nl/index.php?id=newsmanager&s=pnnbiz&news=fc1bd1ed12&lang=nl 
2) Kamerstuk 31 700 VIII, nr. 144, p. 3 
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